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Referat af afdelingsbestyrelsesmødet onsdag den 17. november 2011 

kl. 8.30-15.30 

 

Tilstede: 

Ulla Gram, Per Brobæk Madsen, Susanne Døssing, Karen Munk Andersen, Benny Andersen, 

Jytte Flyvbjerg Kristiansen, Tina Groth, Lene Blume, Lotte Christensen, Ellen Christiansen, 

Lone Smedegaard, Vita Valbjørn Christiansen. 

Afbud: Maj-Britt Landbo, Brian Dinesen, Kim Barslund, Berit Weitemeyer 

Ellen går 11.30 

 

Dagsorden: 

1. Velkomst ved Ulla Gram. 

Bestyrelsens behandling: 

Kort præsentation af den nye bestyrelse. Revisionsprotokollen bedes gennemset og 
underskrevet af alle bestyrelsesmedlemmer. 

2. Valg af ordstyrer (Tina og Karen) og referenter (Lars) 

Bestyrelsens behandling: 

Godkendt. 

3. Godkendelse af dagsorden  

Bestyrelsens behandling: 

Godkendt. 

4. Godkendelse af referater  

a. Bestyrelsesmødet den 21. september 2011 – bilag 1. 

b. Politisk ledelsesmøde den 10. oktober - bilag 2. 

Bestyrelsens behandling: 

Begge referater godkendt. 

 

5. Evt. nyt tag på Dalgasgade. 

Daglig Ledelse har i forbindelse med vandindtrængning erfaret, at taget på Dalgasgade 

smuldrer, og enkelte steder er der små huller gennem tagpladerne.  

Vi har bedt to tømremestre komme med tilbud på, at vi evt. får det lavet inden vinteren. 
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Bestyrelsens behandling: 

Ulla redegjorde for DL’s overvejelser og anbefalede at vælge tilbud fra Jysk 
Totalentreprise, og at udgiften kan holdes indenfor budgettet. 

De indkomne tilbud blev drøftet.  

Bestyrelsen besluttede, at der søges indhentet et tredje tilbud. Såfremt der kan findes en 
tilbudsgiver, der kan udføre opgaven i indeværende år, træffer Politisk Ledelse endelig 
afgørelse mellem de indkomne tilbud. 

Såfremt det ikke er muligt at få et tredje tilbud, vælges tilbuddet fra Jysk Totalentreprise 

 

6. Afdelingsgeneralforsamling 2011 

Evaluering af generalforsamling – bilag 3. 

Bestyrelsens behandling: 

Ulla redegjorde kort for DL’s overvejelser, og berørte herunder spørgsmålene om 
kontingent og ændringsforslag vedrørende valg samt om lokaliteterne for GF. Herudover 
berørte bestyrelsen bl.a. spørgsmålene om længden af GF, bestyrelsens medansvar for 
beslutninger og deltagelse i debatterne. 

DL bemyndigedes til at indføje de centrale elementer i debatten fra GF i referatet, 
herunder særligt med fokus debatterne om kontingentforhøjelse samt proceduren ved 
ændringsforslag til dagsorden vedrørende bestyrelsesvalg. 

 

7. Nyt fra daglig ledelse 

a) ”Jeres krise – Jeres regning ”  - bilag 4a og 4b. 

Bestyrelsens behandling: 

Enighed om at det er en god sag, der er støttet. 

b) Jobrotationsprojekt 

Bestyrelses behandling: 

Da sundhedsstyrelsen og Undervisningsministeriet ikke har villet godkende det 
oprindelige projekt, er der nu lavet aftale med Silkeborg Kommune om individuel 
jobrotation for de Sosu hjælpere, der optages på de ordinære pladser på skolen. 

Længere faglig diskussion om Sosu fag og uddannelse. Bestyrelsen accepterede 
den besluttede nødløsning. 

c) Ny medlemsstatistik – bilag 4c 

Bestyrelses behandling: 

Gennemgang af udviklingen i medlemstallet og de økonomiske udfordringer 
medlemsfaldet medfører. 

Længere drøftelse af de udfordringer det faldende medlemstal, stillingsandele, 
privatisering af arbejdsopgaver, samt kontingentstørrelser medfører.  
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Ellen forlod mødet under dette pkt. 

 

8. Forslag til mødedato for det kommen år -bilag 5. 

Bestyrelsens behandling: 

Mødedage som udgangspunkt ændret til torsdage. Ny tilrettet mødeplan udsendes med 
referatet.  

 

9. Kort nyt fra regionen, herunder: 

a. Hvad ske der på Regionhospitalet Silkeborg – MED aftalen m.v. 

Bestyrelsens behandling: 

Lotte orienterede om yderligere besparelser pga. underskud i Viborg. 
Medarbejdergruppen inddrages ikke. Drøftelse af ny MED aftale drøftes i DRO. 

b. DRO. 

Bestyrelsens behandling: 

Ulla orienterede om DRO’s diskussioner med Regionsenheden Silkeborg-Viborg. 
Tillidsmandsorganisationen er under et stort pres/angreb. Medarbejder 
organisationerne er enige om at kæmpe mod angrebet på organisationerne.   

c. RMU – Regionen. 

Bestyrelsens behandling: 

Lotte orienterede om, at der er problemer med at Regionen overholder 
forretningsgangene i MED aftalen om sagsgang mellem HMU og RMU.  

 

 

10.   Kort nyt fra Silkeborg området, herunder: 

a. Hoved-MED 

Bestyrelsens behandling: 

Susanne D. har deltaget i temamøde. Ændring af forretningsorden på vej. 

b. Fagligt Fællesskab i Silkeborg. 

Bestyrelsens behandling: 

Per orienterede om at institutions sammenlægninger har klarlagt, at der er behov for 
en genforhandling af MED aftalen, hvilket Tages op i Faglig fællesskab. 

Der er behov for klare beskrivelser af TR’s opgaver og roller. 

Nedsat arbejdsgruppe der arbejder med frivillighed. 

Der afholdes den traditionelle Nytårskur med Silkeborg Kommune. 

c. LO 
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Bestyrelsens behandling: 

Ulla orienterede om LO Kongressen. 

Per orienterede om borgerrådgiverfunktionens manglende magt til at tage hånd om 
sager tilbage i tiden. 

A-kasserne prøver at byde ind på opgaven med jobformidling i de første 9 måneder 
samt jobrotations projekter for Ejendomsservice teknikkere. 

 

11.   Kort nyt fra Skanderborg området, herunder: 

a. Hoved-MED 

Bestyrelsens behandling: 

Ingen Hoved-Med repræsentanter til stede. 

b. KIS 

Bestyrelsens behandling: 

Ulla orienterede om at KIS har forsøgt at dagsordensætte Frivillighed. Temaet er 
grebet af kommunen, der inviterer alle TR’ere til temamøde om emnet. 

c. LO-kal Skanderborg 

Bestyrelsens behandling: 

Ulla orienterede om LO møde med politikkerne vedrørende udfordringer i 
forbindelse med budgettet. 

Der afholdes nytårskur. 

Jytte tilkendegav at det går meget bedre med samarbejdet med jobcentret vedrørende 
stillinger med løntilskud, men der opleves ind imellem problemer med at der 
oprettes job, der ikke findes overenskomstmæssigt. 

 

12.   Punkter til næste møde den 21. december: 

Bestyrelsens behandling: 

Økonomi bliver et særligt tema, herunder tildeling af sektor økonomi. 

Lone og Jytte udarbejder konkret forslag til aktiviteterne vedrørende 2 aktive FOA 
huse,  

 

13.   Eventuelt. 

Bestyrelsens behandling: 

Ulla orienterede om, at der er udarbejdet en rapport ud fra en undersøgelse af 
afdelingens tidsforbrug blandt ansatte og valgte. Forsøger at få konsulenterne bag 
rapporten til at komme og fremlægge resultatet d. 19. januar 2012. 
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14.   Evaluering 

Bestyrelsens behandling: 

Ros og anerkendelse til dirigenterne. De nye bestyrelsesmedlemmer udtrykte en positiv 
oplevelse af deres første møde. 


